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Kære Sundhedsminister Bertel Haarder og ALLE i Sundhedsudvalget .. så er Bedstemor 
Bente Sonnenborg her igen ... og bestemt IKKE KUN for sjov, men fordi jeg har fundet -
for mig - skræmmende oplysninger om 'antal mio.kr', der bruges årligt på de såkaldte 
'selvforskyldte' sygdomme!!!

Efter at have læst og studeret Sundhedsvæsenets nettoomkostninger på nogle af de 
sygdomme, som jeg stadig tillader mig at kalde 'selvforskyldte' .. er jeg både chokeret, 
forarget og meget vred over at Venstre og Konservative med Dansk Folkeparti som trofast 
støtte .. i Jeres kommende nedskæringer har valgt at droppe støtten til de infertile = 
ufrivilligt barnløse!!! Hvad er dog det for et valg Sundhedsminister Bertel Haarder???

Det er en skandale af dimensioner, som I bittert kommer til at fortryde Bertel Haarder ved 
næste valg, tro mig! Hvordan kan du som landets Sundhedsminister og som den 
fornuftige og erfarne politiker/menneske, jeg elllers anser dig for at være .. gå med til 
dette??? En uigennemtænkt kortsigtet her & nu løsning uden tanker på fremtiden! En 
løsning der skæpper 200 mio.kr siger nogle .. andre siger 100 mio.kr .. i statskassen! 
Dette er peanuts imod, hvad det koster at behandle folk med selvforskyldte 
livsstilssygdomme!!! Det er fremtidens 'hænder' I siger NEJ TAK til!!! Fremtidens 'hænder' 
der skal bære Danmark!!!

Sundhesvæsenets tal er totalt skræmmende og siger bl.a.:

Nettoomkostninger relateret til sygdomme affødt af rygning er = 3.372 mio.kr

Nettoomkostninger relateret til overvægt .............................. = 1.473 mio.kr

Nettoomkostninger relateret til alkohol ................................. =    597 mio.kr

Nettoomkostninger relateret til fysisk inaktivitet ..................... = 2.883 mio.kr

Kilde: http://www.si-folkesundhed.dk/upload/risikofaktorer_def.pdf

Jeg er generelt imod brugerbetaling på sundhedsområdet, da jeg mener vi betaler så høje 
skatter i Danmark, at det burde være unødvendigt! Det kræver en økonomisk og 
langsigtet planlægning .. hvad Regeringen også burde være garanter for, ikke???!!!

Når det offentlige sundhedsvæsen har råd til at bruge 3.372 mio.kr .. på blot 
'selvforskyldte' rygerelaterede sygdomme, finder I også stadig de 100 - 200 mio.kr til 
behandling af de mange infertile = ufrvilligt barnløse .. det er kun et spørgsmål om at ville 
det!!!
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Der bliver flere og flere ufrvilligt barnløse .. i sig selv en alvorlig sag at tænke over .. 
derfor må I IKKE fjerne den støtte der er nu! De ufrivilligt barnløse ønsker IKKE at få ALT 
betalt, de ønsker at de tilbud, der er nu må forblive, som de er! 

Jeg ønsker af hele mit hjerte at mødet fredag d.18.6-10 med bl.a professor dr.med Anders 
Nyboe Andersen, Fertilitetsafdelingen, Rigshospitalet (nok den største kapacitet indenfor 
fertilitets området i DK) .. vil ændre dit synspunkt .. fordi du har lovet at lytte .. og fordi 
jeg har tillid til dig og din dømmekraft Bertel Haarder! Jeg ønsker Jer et godt møde .. med 
et godt resultat .. = forblivende tilskud til de ufrivilligt barnløse .. som de er nu!!!

Ps. Lige en ikke uvæsentlig tilføjelse .. som er kommet mig for øre i dag! Det offentlige 
bruger 'kun' 105 mio.kr om året på 'ren fertilitetsbehandling' .. blot sammenlignet med de 
ovenstående tal. I Sundhedsminister Bertel Haarder's 'regnestykke', er der også 
indlæggelser ved overstimulering (både offentligt og dem der er blevet overstimuleret i 
det private), fjernelse af graviditeter uden for livmoderen og selve diagnostikken. Så der 
er rigtig mange ting med i Bertel Haarders 'regnestykke', der ikke 'vedrører' selve 
fertilitetsbehandlingen, hvilket dog nok er værd at tænke over endnu engang, tak! 

Med venlig hilsen
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